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The use of e-learning, distance technologies in educational process requires certain expenses. Great material and time costs 
needed for the development of teaching information systems and support the learning process. In addition, costs and consumers 
of educational services, and the cost of training with the use of distance technologies are significantly different from the costs for 
traditional teaching. Analysis of the costs of training is a necessary part of monitoring studies the introduction of new educational 
technologies. The authors investigated the costs of trainees attending the Perm state pharmaceutical Academy on certification 
courses of improvement of qualification on a specialty «Management and Economics of pharmacy». To determine the costs for 
various forms of training were interviewed students who studied full-time (63 listener) and correspondence with the use of case-
technologies of distance learning (123 listener). Identified temporal, material and psychological costs of each category of students. 
Analyzed all categories of expenses for carrying out of educational process on different technologies from both the University and 
the students. It is established that the use of case-technologies faculty development requires much greater cost to the Academy than 
traditional internal form, due to the individual nature of learning. Cost analysis of all participants of educational process will allow to 
develop a complex of measures for their reduction, optimization of educational process and to improve its effectiveness.
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Статья является продолжением исследований в области анализа влияния образовательной среды вуза на проявление 
негативных склонностей студентов, в частности группы социально опасных склонностей к употреблению психотропных 
веществ. В исследовании предложено применить методологию сценарного подхода к анализу состояния образователь-
ной среды и характера воздействия ее факторов на склонности студентов. За основу анализа факторов, формирующих 
сценарии развития образовательной среды вуза, приняты STEP-факторы (социальные, технологические, экономические, 
политические). Показана их стабилизирующая и дестабилизирующая роль. На примере одного из уральских вузов России 
показаны типовые сценарии развития образовательной среды, а также смоделированы группы факторов, позволяющие 
корректировать развитие сценария в сторону уменьшения вероятности развития у студентов негативных склонностей к 
употреблению психотропных веществ. Представлена технологическая таблица моделирования факторов, выражающихся 
в проявлении образовательной среды вуза посредством профилактических мероприятий. 
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Paper is a continuation of research in the field of analysis of the impact of the educational environment of 
the university on the manifestation of negative inclinations of students, in particular a group of socially dangerous 
propensities to use psychotropic substances. The study proposed to apply the methodology of scenario approach to the 
analysis of the state of the educational environment and the nature of its impact factors on the propensity of students. 
The basis for the analysis of factors shaping the development scenarios of the educational environment of the university 
adopted STEP- factors (social, technological, economic, political). Shows their stabilizing and destabilizing role. For 
example, one of the Russian Ural universities shows typical scenarios of the educational environment, and simulated 
group factors allow it to correct script development to decrease the likelihood of developing the students’ negative 
inclinations to use psychotropic substances. The article represent technological table modeling factors are expressed in 
the manifestation of the educational environment of the university through preventive measures.
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В статье говорится о  принципах и способах организации художественно-эстетической деятельности детей совмест-
но с родителями, а также о  подготовке студентов  к работе с родителями по художественно-эстетическому воспитанию 
детей в рамках предложенной автором  педагогической  модели подготовки студентов к профессиональной деятельности. 
Автор  представляет обоснование эффективности межпредметного распределения учебного материала в подготовке сту-
дентов к работе с родителями по художественно-эстетическому воспитанию детей, которое осуществлено на основе ана-



ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ НАУКИ

НАУЧНОЕ ОБОЗРЕНИЕ № 3

81

лиза учебного плана, и показывает, что использование межпредметных связей помогает представить учебный материал 
более разнопланово, в различных содержательных контекстах при организации практических занятий.
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The article refers to the principles and ways of organizing artistic and aesthetic activities of children with their parents, as 
well as on the preparation of students to work with parents on the artistic and aesthetic education of children in the pedagogical 
model proposed by the author prepare students for professional careers. The author presents the evaluation of the effectiveness of 
interdisciplinary distribution of educational material to prepare students to work with parents on the artistic and aesthetic education 
of children, which is carried out based on the analysis of the curriculum, and shows, that the use of interdisciplinary relations helps 
to imagine a more diverse educational material, in various contexts in the organization of content practical exercises.
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Высокий уровень сформированности культуры деловых отношений является решающим фактором установления 
эффективных деловых отношений в профессиональной сфере. В структуре культуры деловых отношений представлены 
три компонента: ценностно-ориентационный, знаниевый и деятельностный. Содержание ценностно-ориентационного 
компонента определяет формулирование конечных целей делового взаимодействия.  Педагогический дизайн информаци-
онно-образовательного пространства – педагогическая технология, обеспечивающая учет индивидуальных особенностей 
обучаемых и позволяющая реализовывать информационно-коммуникативные технологии в рамках педагогического про-
цесса. Педагогический дизайн информационно-образовательного пространства – эффективное средство формирования 
культуры деловых отношений выпускников вуза с ограниченными возможностями здоровья, позволяющий сочетать 
традиционные формы обучения и активные педагогические технологии. В рамках проблемы формирования культуры 
деловых отношений выпускников с ограниченными возможностями здоровья активные методы обучения выполняют ряд 
функций: ценностно-рефлексивную, теоретического анализа, прагматическую, социальной адаптации.
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High level formedness of culture of the business relationships is the decisive factor organizations effective business relationships 
by professional field. In the structure of culture of the business relationships presented three components: value-orientation, 
knowledge, activity. Content of value-orientation component determines formulation the ultimate goals of interaction. Instructional 
design information educational environment is the educational technology that accounting students individual characteristics and 
allows us to implement information and communication technologies within the framework of the educational process. Instructional 
design information educational environment is effective means of formation culture of the business relationships of university 
graduates with disabilities that allows us to combine traditional learning with active educational technology. As part of the problem 
forming culture of the business relationship university graduates with disabilities the active educational technology perform a 
number of functions: value-reflection, theoretical analysis, pragmatic, social adaptation.
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Статья показывает, насколько актуальна проблема формирования конкурентоспособных качеств личности школь-
ников в связи с изменениями, происходящими в обществе, переходом к рыночной экономике. Раскрываются понятия 


